

# Педагогическая ПЕРСПЕКТИВА

PEDAGOGICAL PERSPECTIVE

*Сетевое издание*

Издается с 2021 года

Периодичность: 4 раза в год

№ 3(11)

2023

*Online media*

Published since 2021

Publication frequency: 4 times a year

ISSN 2782-2559

**Учредитель:** государственное бюджетное образовательное учреждение дополнительного профессионального образования «Институт развития образования» Краснодарского края.

Сетевое издание зарегистрировано Федеральной службой по надзору в сфере связи, информационных технологий и массовых коммуникаций (свидетельство ЭЛ № ФС 77-80112), национальным центром ISSN Российской Федерации (ISSN 2782-2559)

Научное издание. Знаком информационной продукции не маркируется согласно п. 2 ст. 1 Федерального закона № 436-ФЗ от 29.12.2010.

**Главный редактор:**

**Яковлев Е.В.** – доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

**Редакционная коллегия:**

**Позднякова О.К.**, член-корреспондент РАО, доктор педагогических наук, профессор (Самара).

**Чекалева Н.В.**, член-корреспондент РАО, доктор педагогических наук, профессор (Омск).

**Белоновская И.Д.**, доктор педагогических наук, профессор (Оренбург).

**Голошумова Г.С.**, доктор педагогических наук, профессор (Москва).

**Гревцова Г.Я.**, доктор педагогических наук, профессор (Челябинск).

**Кирьякова А.В.**, доктор педагогических наук, профессор (Оренбург).

**Мартишина Н.В.**, доктор педагогических наук, профессор (Рязань).

**Мороз В.В.**, доктор педагогических наук, доцент (Оренбург).

**Семенова Л.М.**, доктор педагогических наук, доцент (Санкт-Петербург).

**Степанова Г.А.**, доктор педагогических наук, профессор (Сургут).

**Суворова С.Л.**, доктор педагогических наук, профессор (Санкт-Петербург).

**Шукшина Т.И.**, доктор педагогических наук, профессор (Саранск).

**Шумилова Е.А.**, доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

**Яковлева Н.О.**, доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

**Художественный редактор** – Кондрашова Т.В.

**Технический редактор** – Щербакова С.Б.

**Редактор-корректор** – Здор Н.А.

**Контакты редакции:**

350080, г. Краснодар, ул. Сормовская, 167

Телефон: 8 (861) 203-50-53

е-mail: journal-iro23@mail.ru

Сайт: <https://journal-iro23.ru/>

**The founder:**

Institute of Education Development of the Krasnodar Region.

The online media is registered by the Federal Service for Supervision of Communications, Information Technology and Mass Media (certificate EL No. FS 77-80112), the national ISSN center of the Russian Federation (ISSN 2782-2559)

Scientific publication. The sign of information products is not marked in accordance with paragraph 2 of Art. 1. Federal Law No. 436-FZ of December 29, 2010.

**Editor-in-Chief:**

**Yakovlev E.V.** – Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

**Editorial board:**

**Pozdnyakova O.K.**, Corresponding Member of the Russian Academy of Education, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Samara).

**Chekaleva N.V.**, Corresponding Member of the Russian Academy of Education, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Omsk).

**Belonovskaya I.D.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Orenburg).

**Goloshumova G.S.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Moscow).

**Grevtseva G.Ya.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Chelyabinsk).

**Kiryakova A.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Orenburg).

**Martishina N.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Ryazan).

**Moroz V.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Associate Professor (Orenburg).

**Semenova L.M.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Associate Professor (St. Petersburg).

**Stepanova G.A.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Surgut).

**Suvorova S.L.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (St. Petersburg).

**Shukshina T.I.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Saransk).

**Shumilova E.A.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

**Yakovleva N.O.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

**Art editor** – Kondrashova T.V.

**Technical editor** – Shcherbakova C.B.

**Proofreaders editor** – Zdor N.A.

**Editorial contacts:**

350080, Krasnodar, Sormovskaya st., 167

Telephone: 8 (861) 203-50-53

e-mail: journal-iro23@mail.ru

Website: <https://journal-iro23.ru/>

## **Содержание. Contents**

<b>Быстрицкая О.С.</b> Конкурс на лучшую образовательную организацию по итогам работы за учебный год как инструмент управления качеством образования.....3	<b>Bystritskaya O.S.</b> Competition for the best educational organization based on the results of work for the academic year as a tool for managing the quality of education.....3
<b>Бегзадян Н.А.</b> Гарантированное информирование как компонент сопровождения работы профессиональных сообществ педагогических работников Краснодарского края .....12	<b>Begzadyan N.A.</b> Guaranteed information as a component of supporting the work of professional communities of teachers in the Krasnodar Region .....12
<b>Исаенко В.А</b> Организация работы ресурсного центра для педагогических работников центров образования «Точка роста» .....19	<b>Isaenko V.A.</b> Organization of the work of the resource center for teaching staff of educational centers “Point of Growth” .....19
<b>Яковлева Н.О., Бухтияр Е.С., Шлык М.Ф.</b> Модель взаимодействия современного педагогического вуза с региональной системой образования.....29	<b>Yakovleva N.O., Bukhtiyar E.S., Shlyk M.F.</b> Model of interaction of a modern pedagogical university with the regional education system .....29
<b>Авсейкова Н.И.</b> Модель профессиональных компетенций воспитателя дошкольного образования .....39	<b>Ausiaikova N.I.</b> Model of professional competencies of preschool teacher .....39
<b>Горюнова М.Г., Шевчук А.С.</b> Формирование эмоционального интеллекта у молодых и начинающих педагогов дошкольных образовательных организаций средствами наставничества.....48	<b>Goryunova M.G., Shevchuk A.S.</b> Formation of emotional intelligence in young and novice teachers of preschool educational organizations by means of mentoring .....48
<b>Лукашук Т.С.</b> Методологические подходы к преподаванию химических дисциплин в фармацевтическом образовании.....56	<b>Lukashchuk T.S.</b> Methodological approaches to teaching chemical disciplines in pharmaceutical education .....56
<b>Сафаралиев Б.С., Колъева Н.С., Панова М.В.</b> Активизация учебной деятельности как педагогическая проблема .....64	<b>Safaraliev B.S. , Kol'eva N.S., Panova M.V.</b> Activation of learning activities as a pedagogical problem .....64
<b>Павловская Н.Г., Долобаева А.Е.</b> Развитие внутренних мотивов личности как ведущего фактора выбора профессии .....71	<b>Pavlovskaya N.G. , Dolobaeva A.E.</b> Development of internal motivations of personality as a leading factor in profession choice .....71
<b>Азлецкая Е.Н., Клочкова К.В., Прокуринова О.Б.</b> Развитие творческого потенциала педагогов средствами арт-педагогической технологии .....79	<b>Azletskaya E.N., Klochkova K.V., Proskurina O.B.</b> Developing the creative potential of teachers by means of art-pedagogical technology .....79